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Plats och tid Ljusdalssalen, måndagen den 27 januari 2025 klockan 18:00-19:10 

Beslutande Ledamöter 

Annelie Wallberg (S), Ordförande 

Eva-Marie Forslin (LB), 1:e vice ordförande 

Thomas Evensson (M), 2:e vice ordförande 

Stefan Bergen (M) ersättare istället för Pernilla Färlin (M) 

Maria Molin (M) 

Johannes Bergen (M) tjg ersättare istället för Lars Molin (M) 

Kjell Israelsson (M) tjg ersättare istället för Kennet Hedman (M) 

Ulf Nyman (M) 

Carina Bergen (M) 

Jonas Rask Samuelsson (C) 

Anna-Karin Zachrisson (C) 

Solange Nordh (C) 

William Våhlberg (C) 

Henrik Estander (L) 

Maud Jonsson (L) 

Bertil Skoog (L) 

Roger Kastman (KD) 

Marit Holmstrand (S) 

Birgitta Backman (S) tjg ersättare istället för Ove Schönning (S) 

Lena Svahn (S) 

Sawsan Ghazal (S) 

Iréne Jonsson (S) 

Kristoffer Hansson (S) 

Kristina Michelson (S) 

Sara Cedenman (S) 

Maria Fernmalm (S) 

Jan Nordlinder (S) 

Gunnar Eriksson (S) 

Kiki Furstedt (V) 

Pia Hedblom (V) 

Kristina Krantz (MP) tjg ersättare istället för Kristoffer Kavallin (MP) 

Karin Jansson (MP) 

Henrik Karlström (SD) 

Jens Furuskog (SD) 

Sven Persson (SD) 

Magnus Florkölen (-) 

Thomas Svensk (SD) 

Magnus Nyholm (SD) 

Torsten Hellström (LB) tjg ersättare istället för Fredrik Röjd (LB) 

Jonny Mill (LB) 

Marie-Louise Hellström (LB) 
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 Ersättare 

Per Gunnar Larsson (S) 

Ann-Sofie Canskog (S) 

Milva Jansson (MP) 

 

Övriga deltagare Administrativ chef Karin Höglund, sekreterare 

Justerare Roger Kastman (KD)och Karin Jansson (MP) 

Justeringens plats och tid Digital signering, 2025-02-03 
 

Underskrifter 

 Sekreterare 

  
Paragrafer §§ 1-4 

 Karin Höglund   

 Ordförande 

   

 Annelie Wallberg   

 Justerare 

   

 Roger Kastman och Karin Jansson    
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ANSLAGSBEVIS 

 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Forum Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 2025-01-27 

Datum för anslags upprättande 2024-02-04 

Datum för anslags nedtagande 2025-02-25 

Förvaringsplats för protokollet Kommunkansliet, plan 5 i Kommunhuset, Ljusdal 
 

Underskrift 

  

 Karin Höglund  
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Kommunfullmäktiges ordförande inleder sammanträdet med att uppmärksamma 

Förintelsens Minnesdag. 27 januari är den internationella minnesdagen för Förintelsens 

offer- samma datum som förintelselägret Auschwitz-Birkenau befriades 1945. År 2025 

har det gått 80 år sedan befrielsen. 

 

Kungörelse av sammanträdet  

 

Dagens sammanträde har tillkännagivits genom en kungörelse 17 januari 2025. 

Kungörelsen har ställts till varje ledamot och ersättare 17 januari 2025 i enlighet med 

kommunfullmäktiges beslut.  Kommunfullmäktige uttalar enhälligt att sammanträdet är 

i laga ordning kungjort.  

 

Ordföranden frågar om ej kungjorda men till dagens sammanträde anmälda avsägelser 

får upptags på dagordningen. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Allmänhetens frågestund  
 

Färila Föräldraförening, genom Karin Botås, ställer följande frågor till 

kommunstyrelsens 1:e vice ordförande Henrik Karlström (SD): 

 

Färila Föräldraforum fortsätter att noga följa hur frågan om Färila skola utvecklas. I 

december beslutade en enig utbildningsnämnd att säkerställa en skolstruktur där Färila 

skola fortsatt ska vara en F-9-skola, samt att en ombyggnation av skolan ska prioriteras 

och genomföras skyndsamt. 

 

Under hösten har även nämndens ordförande, Henrik Estander, uttryckt att han förordar 

en nybyggnation av skolan.  

 

Detta ser vi som mycket positivt!  

 

Samtidigt kan vi inte bortse från att utbildningsnämnden redan i april 2019 beslutade att 

renoveringen av Färila skola skulle vara högsta prioritet. Nu har nästan sex år gått – 

och fortfarande är inte spaden satt i jorden. Vi är halvvägs in i mandatperioden, och 

upptakten till en ny valrörelse närmar sig. För väljarna i Färila är skolan en fråga av 

stor betydelse.  

 

Därför vill vi nu ställa följande frågor: 

1. Vad gör du konkret för att säkerställa en skyndsam hantering av frågan om Färila 

 skola? 

2. När förväntar du dig att kommunfullmäktige fattar nästa beslut angående Färila 

 skola? 

3. Vad kommer du ha gjort fram till nästa kommunfullmäktigemöte för att möjliggöra 

 detta beslut?  
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Kommunstyrelsens 1:e vice ordförande Henrik Karlström (SD) svarar på frågorna.  

 

Ledamöternas korta frågor  

 

Solange Nordh (C) ställer följande fråga: 

 

Enligt förslag från utbildningsnämnden så ska renovering av Färila skola skyndsamt 

påbörjas. Enligt beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott ska kommundirektören till 

kommunfullmäktige i mars ta fram uppdaterade kostnadskalkyler för renoveringen av 

Färila skola. 

 

Går arbetet med att ta fram nya kostnadskalkyler enligt plan? 

 

Kommunstyrelsens  1:e vice ordförande Henrik Karlström (SD) svarar på frågan. 

 

Anna-Karin Zachrisson (C) ställer följande fråga: 

 

Enligt ett enigt förslag från utbildningsnämnden så ska beslut om renovering av Färila 

skola prioriteras. Beslut om vilket alternativ av renovering som ska upphandlas ska 

fattas av kommunfullmäktige i mars och det är kommunstyrelsen som har krav på sig 

att bereda ärendet.  

 

Kommer det bjudas in till några samtal mellan alla partierna om alternativen innan det 

är dags att fatta beslut?  

 

Kommunstyrelsens  1:e vice ordförande Henrik Karlström (SD) svarar på frågan. 

 

Jonas Rask-Samuelsson (C) ställer följande fråga: 

 

Enligt beslut från utbildningsnämnden så föreslås att renovering av Färila skola skall 

skyndsamt påbörjas.  

 

Går arbetet med att ta fram kontinuitetsplaner / evakueringsplaner för Färila skola bra? 

 

Kommunstyrelsens  1:e vice ordförande Henrik Karlström (SD) svarar på frågan. 
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§ 1 Dnr KS-00069/2023  

Detaljplan för Tälle 24:7 med flera i Ljusdal, 
Stadshotellet/Stadsparken 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Detaljplan för Tälle 24:7 med flera antas.          

Sammanfattning av ärendet 

Detaljplanen syftar till att möjliggöra en permanent utbyggnad av restau-

rangservering på mark som idag är planlagd som allmän plats, park eller 

plantering. Planförslaget syftar till att genom regleringar minska påverkan i 

den fysiska miljön till följd av exploateringen. Planförslaget syftar även till 

att planlägga pågående markanvändningar. Planområdet omfattar fastigheten 

Tälle 24:7 med nuvarande Stadshotellet samt angränsande park och en liten 

del av Stationsgatan. Detaljplanen avviker inte från översiktsplanen eller den 

fördjupade översiktsplanen och bedöms inte medföra en betydande miljöpå-

verkan enligt 6 kap. Miljöbalken (1998:808).  

 

Planförslaget har varit föremål för samråd under perioden 28 juni 2024 till 

och med 8 augusti 2024 och granskning under perioden 11 oktober 2024 till 

och med 1 november 2024. Samtliga inkomna yttranden har sammanställts i 

en samrådsredogörelse samt ett granskningsutlåtande. 

 

Kommunstyrelsen beslutade 9 januari 2025, § 6 att godkänna exploaterings-

avtalet upprättat med fastighetsägaren till Tälle 24:7.            

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 9 januari 2025, § 6 

Arbetsutskottets protokoll 17 december 2024, § 141 

Förslag till beslut 14 november 2024 

Antagandehandlingar 14 november 2024 

Exploateringsavtal med bilagor 25 november 2024 

Yrkanden 

Henrik Karlström (SD) och Jonas Rask-Samuelsson (C): Bifall till 

kommunstyrelsens förslag.  

Kommunfullmäktiges protokoll 20250127 för digital signering
(Signerat, SHA-256 264ED51BB7C0D97E98ACA843C1AFFE956FCB75A9B61056D96F0B3C5BD1E65096)

Sida 7 av 13



 

Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

Sida 

8(12) 

Datum 

2025-01-27 

 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Henrik Karlströms 

m fl yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Näringsliv- och Tillväxt för verkställande 
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§ 2 Dnr KS-00430/2024  

Information från Sveriges Kommuner och Regioner 
(SKR) om organisation och uppdrag samt 
kommunernas utmaningar inför framtiden  

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.  

Sammanfattning av ärendet 

Kommunfullmäktige ser en inspelning av ett föredrag som SKR:s VD Palle 

Lundberg höll för kommunstyrelsen den 9 januari.  

 

Ljusdals kommun står- liksom många andra kommuner- inför stora 

utmaningar framöver. Ett krympande invånarantal och en allt äldre 

befolkning gör att behoven av omställning är stor. En viktig förflyttning som 

SKR talar om är att kommunerna behöver gå från att göra som man alltid har 

gjort till att göra det man aldrig har gjort. 

 

Utmaningar för kommunerna: 

 

 Bekämpa välfärdsbrottslighet och gängkriminalitet 

 Återuppbygga det civila försvaret 

 Möta konsekvenserna av klimatförändringar och få kraft i den gröna 

omställningen 

 Säkra kompetensförsörjningen som är en stor och växande utmaning, 

ex inom äldreomsorgen och hälso- och sjukvården 

 Ställa om utifrån den demografiska utvecklingen med lägre barnantal 

och ökad livslängd 

 

Fler arbetade timmar- där behoven finns 

 

 Fler arbetar heltid 

 Förlängt arbetsliv 

 Smart omställning (rätt kompentens på rätt plats) 

 Arbetskraftsinvandring 

 Nyttja  AI och digitala lösningar 

 Minskat administrativt krångel 
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Demografin påverkar välfärden 

 

 Färre barn och unga påverkar förskola och grundskola påtagligt 

 Kraftigt ökade behov av personal inom äldreomsorgen och hälso- och 

sjukvården 

 Omfördelning av resurser nödvändigt 

 Omställning, inte nedläggning 

 Lokala förutsättningar, behov och förutsättningar måste styra 

 

Palle visar SKR:s visualiseringsverktyg som visar hur befolkningen i Sverige 

utvecklas fram till 2033. Verktyget finns för riket, län och alla landets 

kommuner. Grunddatan kommer från SCB. Befolkningen i vår kommun 

kommer att minska. Andelen unga 0-19 år minskar med 14,4%, andelen 20-

66 år minskar med 5,6%, andelen 67-79 år minskar med 11.1% och andelen 

80 år och äldre ökar med 41%. 

 

Palle går även igenom våra avvikelser från förväntad kostnad, källa Kolada. 

Siffrorna visar att vi ligger högt inom IFO, äldreomsorg, skola och lägre 

inom LSS och förskola. 

 

Medskick till Ljusdals kommun 

 Spänn bågen. Sätt en engagerande målbild på 3-4 års sikt och 

fokusera 

 Formulera era största utmaningar. Bjud in medarbetare, invånare, 

företag, föreningar, akademi att vara med och hitta lösningar. Fokus 

på omställning, inte nedläggning. 

 Våga, testa, GÖR. För det är så vi utvecklar välfärden. Går från "så 

har vi alltid gjort" till "så har vi aldrig gjort". 

 Tänk över vad ni kan sluta göra- och gör det. Rensa bort onödiga 

uppgifter  

 Träna samspel. Håll koll på rollerna och bli riktigt bra på att ”dansa” 

tillsammans.  

Propositionsordning 

Ordföranden frågar om informationen kan noteras till protokollet. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 3 Dnr KS-00023/2025  

Avsägelse från Ove Hansen Söderberg (S) gällande 
uppdraget som ersättare i kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Ove Hansen Söderberg (S) beviljas entledigande från sitt uppdrag som 

 ersättare i kommunfullmäktige.  

Sammanfattning av ärendet 

Ove Söderberg Hansen (S) har avsagt sig sitt uppdrag som ersättare i 

kommunfullmäktige.  

Propositionsordning 

Ordföranden frågar om avsägelsen kan beviljas. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Ove Hansen Söderberg 

Länsstyrelsen 

Förtroendemannaregister 

Lön Hälsingland 
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§ 4 Dnr KS-00033/2025  

Avsägelse från Roger Kastman (KD) gällande 
uppdraget som ersättare i arbetsmarknads- och 
socialnämnden. Fyllnadsval  

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Roger Kastman (KD) beviljas entledigande från sitt uppdrag som ersättare 

 i arbetsmarknads- och socialnämnden. 

 

2.  Nicklas Haglund (SD) väljs till ny ersättare i arbetsmarknads- och 

 socialnämnden. 

 

3.  Valet gäller för återstoden av mandatperioden. 

Sammanfattning av ärendet 

Roger Kastman (KD) har avsagt sig sitt uppdrag som ersättare i 

arbetsmarknads- och socialnämnden.  

Yrkanden 

Roger Kastman (KD): Nicklas Haglund (KD) väljs till ny ersättare i 

arbetsmarknads- och socialnämnden.    

Propositionsordning 

Ordföranden frågar om avsägelsen kan beviljas. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige bifaller detta. 

 

Ordföranden ställer Roger Kastmans yrkande under proposition. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.   

 

Beslutsexpediering 

Akt, Roger Kastman, Nicklas Haglund 

Arbetsmarknads- och socialnämnden 

Förtroendemannaregister 

Lön Hälsingland 
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Följande parter har signerat detta dokument

Karin HöglundNamn: 
2025-02-03 15:52Datum: 

Signerat kryptografiskt SHA-256 hashvärde: 
264ED51BB7C0D97E98ACA843C1AFFE956FCB75A9B61056D96F0B3C5BD1E65096

KARIN ANNELIE WALLBERGNamn: 
2025-02-03 17:48Datum: 

Signerat kryptografiskt SHA-256 hashvärde: 
264ED51BB7C0D97E98ACA843C1AFFE956FCB75A9B61056D96F0B3C5BD1E65096

Karin Mariann JanssonNamn: 
2025-02-03 15:52Datum: 

Signerat kryptografiskt SHA-256 hashvärde: 
264ED51BB7C0D97E98ACA843C1AFFE956FCB75A9B61056D96F0B3C5BD1E65096

STIG ROGER KASTMANNamn: 
2025-02-03 16:35Datum: 

Signerat kryptografiskt SHA-256 hashvärde: 
264ED51BB7C0D97E98ACA843C1AFFE956FCB75A9B61056D96F0B3C5BD1E65096
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Bertil Skoog (L) 


Roger Kastman (KD) 


Marit Holmstrand (S) 
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Per Gunnar Larsson (S) 


Ann-Sofie Canskog (S) 


Milva Jansson (MP) 


 


Övriga deltagare Administrativ chef Karin Höglund, sekreterare 


Justerare Roger Kastman (KD)och Karin Jansson (MP) 


Justeringens plats och tid Digital signering, 2025-02-03 
 


Underskrifter 


 Sekreterare 


  
Paragrafer §§ 1-4 


 Karin Höglund   


 Ordförande 


   


 Annelie Wallberg   


 Justerare 


   


 Roger Kastman och Karin Jansson    


 







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


3(12) 


Datum 


2025-01-27 


 


 


  
 


Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


 


ANSLAGSBEVIS 


 


Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 


Forum Kommunfullmäktige 


Sammanträdesdatum 2025-01-27 


Datum för anslags upprättande 2024-02-04 


Datum för anslags nedtagande 2025-02-25 


Förvaringsplats för protokollet Kommunkansliet, plan 5 i Kommunhuset, Ljusdal 
 


Underskrift 


  


 Karin Höglund  
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Kommunfullmäktiges ordförande inleder sammanträdet med att uppmärksamma 


Förintelsens Minnesdag. 27 januari är den internationella minnesdagen för Förintelsens 


offer- samma datum som förintelselägret Auschwitz-Birkenau befriades 1945. År 2025 


har det gått 80 år sedan befrielsen. 


 


Kungörelse av sammanträdet  


 


Dagens sammanträde har tillkännagivits genom en kungörelse 17 januari 2025. 


Kungörelsen har ställts till varje ledamot och ersättare 17 januari 2025 i enlighet med 


kommunfullmäktiges beslut.  Kommunfullmäktige uttalar enhälligt att sammanträdet är 


i laga ordning kungjort.  


 


Ordföranden frågar om ej kungjorda men till dagens sammanträde anmälda avsägelser 


får upptags på dagordningen. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Allmänhetens frågestund  
 


Färila Föräldraförening, genom Karin Botås, ställer följande frågor till 


kommunstyrelsens 1:e vice ordförande Henrik Karlström (SD): 


 


Färila Föräldraforum fortsätter att noga följa hur frågan om Färila skola utvecklas. I 


december beslutade en enig utbildningsnämnd att säkerställa en skolstruktur där Färila 


skola fortsatt ska vara en F-9-skola, samt att en ombyggnation av skolan ska prioriteras 


och genomföras skyndsamt. 


 


Under hösten har även nämndens ordförande, Henrik Estander, uttryckt att han förordar 


en nybyggnation av skolan.  


 


Detta ser vi som mycket positivt!  


 


Samtidigt kan vi inte bortse från att utbildningsnämnden redan i april 2019 beslutade att 


renoveringen av Färila skola skulle vara högsta prioritet. Nu har nästan sex år gått – 


och fortfarande är inte spaden satt i jorden. Vi är halvvägs in i mandatperioden, och 


upptakten till en ny valrörelse närmar sig. För väljarna i Färila är skolan en fråga av 


stor betydelse.  


 


Därför vill vi nu ställa följande frågor: 


1. Vad gör du konkret för att säkerställa en skyndsam hantering av frågan om Färila 


 skola? 


2. När förväntar du dig att kommunfullmäktige fattar nästa beslut angående Färila 


 skola? 


3. Vad kommer du ha gjort fram till nästa kommunfullmäktigemöte för att möjliggöra 


 detta beslut?  
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Kommunstyrelsens 1:e vice ordförande Henrik Karlström (SD) svarar på frågorna.  


 


Ledamöternas korta frågor  


 


Solange Nordh (C) ställer följande fråga: 


 


Enligt förslag från utbildningsnämnden så ska renovering av Färila skola skyndsamt 


påbörjas. Enligt beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott ska kommundirektören till 


kommunfullmäktige i mars ta fram uppdaterade kostnadskalkyler för renoveringen av 


Färila skola. 


 


Går arbetet med att ta fram nya kostnadskalkyler enligt plan? 


 


Kommunstyrelsens  1:e vice ordförande Henrik Karlström (SD) svarar på frågan. 


 


Anna-Karin Zachrisson (C) ställer följande fråga: 


 


Enligt ett enigt förslag från utbildningsnämnden så ska beslut om renovering av Färila 


skola prioriteras. Beslut om vilket alternativ av renovering som ska upphandlas ska 


fattas av kommunfullmäktige i mars och det är kommunstyrelsen som har krav på sig 


att bereda ärendet.  


 


Kommer det bjudas in till några samtal mellan alla partierna om alternativen innan det 


är dags att fatta beslut?  


 


Kommunstyrelsens  1:e vice ordförande Henrik Karlström (SD) svarar på frågan. 


 


Jonas Rask-Samuelsson (C) ställer följande fråga: 


 


Enligt beslut från utbildningsnämnden så föreslås att renovering av Färila skola skall 


skyndsamt påbörjas.  


 


Går arbetet med att ta fram kontinuitetsplaner / evakueringsplaner för Färila skola bra? 


 


Kommunstyrelsens  1:e vice ordförande Henrik Karlström (SD) svarar på frågan. 
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§ 1 Dnr KS-00069/2023  


Detaljplan för Tälle 24:7 med flera i Ljusdal, 
Stadshotellet/Stadsparken 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Detaljplan för Tälle 24:7 med flera antas.          


Sammanfattning av ärendet 


Detaljplanen syftar till att möjliggöra en permanent utbyggnad av restau-


rangservering på mark som idag är planlagd som allmän plats, park eller 


plantering. Planförslaget syftar till att genom regleringar minska påverkan i 


den fysiska miljön till följd av exploateringen. Planförslaget syftar även till 


att planlägga pågående markanvändningar. Planområdet omfattar fastigheten 


Tälle 24:7 med nuvarande Stadshotellet samt angränsande park och en liten 


del av Stationsgatan. Detaljplanen avviker inte från översiktsplanen eller den 


fördjupade översiktsplanen och bedöms inte medföra en betydande miljöpå-


verkan enligt 6 kap. Miljöbalken (1998:808).  


 


Planförslaget har varit föremål för samråd under perioden 28 juni 2024 till 


och med 8 augusti 2024 och granskning under perioden 11 oktober 2024 till 


och med 1 november 2024. Samtliga inkomna yttranden har sammanställts i 


en samrådsredogörelse samt ett granskningsutlåtande. 


 


Kommunstyrelsen beslutade 9 januari 2025, § 6 att godkänna exploaterings-


avtalet upprättat med fastighetsägaren till Tälle 24:7.            


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 9 januari 2025, § 6 


Arbetsutskottets protokoll 17 december 2024, § 141 


Förslag till beslut 14 november 2024 


Antagandehandlingar 14 november 2024 


Exploateringsavtal med bilagor 25 november 2024 


Yrkanden 


Henrik Karlström (SD) och Jonas Rask-Samuelsson (C): Bifall till 


kommunstyrelsens förslag.  
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Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Henrik Karlströms 


m fl yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Näringsliv- och Tillväxt för verkställande 
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§ 2 Dnr KS-00430/2024  


Information från Sveriges Kommuner och Regioner 
(SKR) om organisation och uppdrag samt 
kommunernas utmaningar inför framtiden  


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.  


Sammanfattning av ärendet 


Kommunfullmäktige ser en inspelning av ett föredrag som SKR:s VD Palle 


Lundberg höll för kommunstyrelsen den 9 januari.  


 


Ljusdals kommun står- liksom många andra kommuner- inför stora 


utmaningar framöver. Ett krympande invånarantal och en allt äldre 


befolkning gör att behoven av omställning är stor. En viktig förflyttning som 


SKR talar om är att kommunerna behöver gå från att göra som man alltid har 


gjort till att göra det man aldrig har gjort. 


 


Utmaningar för kommunerna: 


 


 Bekämpa välfärdsbrottslighet och gängkriminalitet 


 Återuppbygga det civila försvaret 


 Möta konsekvenserna av klimatförändringar och få kraft i den gröna 


omställningen 


 Säkra kompetensförsörjningen som är en stor och växande utmaning, 


ex inom äldreomsorgen och hälso- och sjukvården 


 Ställa om utifrån den demografiska utvecklingen med lägre barnantal 


och ökad livslängd 


 


Fler arbetade timmar- där behoven finns 


 


 Fler arbetar heltid 


 Förlängt arbetsliv 


 Smart omställning (rätt kompentens på rätt plats) 


 Arbetskraftsinvandring 


 Nyttja  AI och digitala lösningar 


 Minskat administrativt krångel 
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Demografin påverkar välfärden 


 


 Färre barn och unga påverkar förskola och grundskola påtagligt 


 Kraftigt ökade behov av personal inom äldreomsorgen och hälso- och 


sjukvården 


 Omfördelning av resurser nödvändigt 


 Omställning, inte nedläggning 


 Lokala förutsättningar, behov och förutsättningar måste styra 


 


Palle visar SKR:s visualiseringsverktyg som visar hur befolkningen i Sverige 


utvecklas fram till 2033. Verktyget finns för riket, län och alla landets 


kommuner. Grunddatan kommer från SCB. Befolkningen i vår kommun 


kommer att minska. Andelen unga 0-19 år minskar med 14,4%, andelen 20-


66 år minskar med 5,6%, andelen 67-79 år minskar med 11.1% och andelen 


80 år och äldre ökar med 41%. 


 


Palle går även igenom våra avvikelser från förväntad kostnad, källa Kolada. 


Siffrorna visar att vi ligger högt inom IFO, äldreomsorg, skola och lägre 


inom LSS och förskola. 


 


Medskick till Ljusdals kommun 


 Spänn bågen. Sätt en engagerande målbild på 3-4 års sikt och 


fokusera 


 Formulera era största utmaningar. Bjud in medarbetare, invånare, 


företag, föreningar, akademi att vara med och hitta lösningar. Fokus 


på omställning, inte nedläggning. 


 Våga, testa, GÖR. För det är så vi utvecklar välfärden. Går från "så 


har vi alltid gjort" till "så har vi aldrig gjort". 


 Tänk över vad ni kan sluta göra- och gör det. Rensa bort onödiga 


uppgifter  


 Träna samspel. Håll koll på rollerna och bli riktigt bra på att ”dansa” 


tillsammans.  


Propositionsordning 


Ordföranden frågar om informationen kan noteras till protokollet. 


Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 3 Dnr KS-00023/2025  


Avsägelse från Ove Hansen Söderberg (S) gällande 
uppdraget som ersättare i kommunfullmäktige 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Ove Hansen Söderberg (S) beviljas entledigande från sitt uppdrag som 


 ersättare i kommunfullmäktige.  


Sammanfattning av ärendet 


Ove Söderberg Hansen (S) har avsagt sig sitt uppdrag som ersättare i 


kommunfullmäktige.  


Propositionsordning 


Ordföranden frågar om avsägelsen kan beviljas. Ordföranden finner att 


kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Ove Hansen Söderberg 


Länsstyrelsen 


Förtroendemannaregister 


Lön Hälsingland 
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§ 4 Dnr KS-00033/2025  


Avsägelse från Roger Kastman (KD) gällande 
uppdraget som ersättare i arbetsmarknads- och 
socialnämnden. Fyllnadsval  


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Roger Kastman (KD) beviljas entledigande från sitt uppdrag som ersättare 


 i arbetsmarknads- och socialnämnden. 


 


2.  Nicklas Haglund (SD) väljs till ny ersättare i arbetsmarknads- och 


 socialnämnden. 


 


3.  Valet gäller för återstoden av mandatperioden. 


Sammanfattning av ärendet 


Roger Kastman (KD) har avsagt sig sitt uppdrag som ersättare i 


arbetsmarknads- och socialnämnden.  


Yrkanden 


Roger Kastman (KD): Nicklas Haglund (KD) väljs till ny ersättare i 


arbetsmarknads- och socialnämnden.    


Propositionsordning 


Ordföranden frågar om avsägelsen kan beviljas. Ordföranden finner att 


kommunfullmäktige bifaller detta. 


 


Ordföranden ställer Roger Kastmans yrkande under proposition. 


Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.   


 


Beslutsexpediering 


Akt, Roger Kastman, Nicklas Haglund 


Arbetsmarknads- och socialnämnden 


Förtroendemannaregister 


Lön Hälsingland 


 





